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Zápisnica 
zo zasadnutia Obecného zastupiteľstva obce Hviezdoslavov konaného 

dňa 16.08.2023 
o 18,00 hod. v hl. sále Kultúrneho domu vo Hviezdoslavove 

 

Prítomní:       
 
Starosta obce Hviezdoslavov  Marek Lackovič, MBA 
    
Poslanci:      RNDr. Peter Musil, PhD. 

  Ing. Adam Takáč 
             Ing. František Kavecký 

Ing. Ján Karaba, MSc. 
Martina Špaček Weissová 
Vladimír Kirschner 
Michal Vepy 

 
Hlavný kontrolór obce:       JUDr. Mário Vanc, LL.M 
 
Za MŠ Hviezdoslavov:   ThLic. Marek Heczei, PhD. 
 
Neprítomní:    MUDr. Mgr.Veronika Kodayová 
     Mgr. Matej Lehuta 
 
 
NÁVRH PROGRAMU: 
 

01. Otvorenie OcZ; určenie zapisovateľa, návrhovej komisie, overovateľov zápisnice 
02. VZN č. 1/2023 o výške príspevkov v MŠ Hviezdoslavov  
03. Súhlas OcZ so zriadením a zaradením: 

• Elokovaného pracoviska (EP) MŠ Hviezdoslavov 
• Výdajnej školskej jedálne pri EP MŠ Hviezdoslavov 
do siete škôl a školských zariadení Ministerstva školstva SR 

04. Rôzne 
05. Diskusia a záver 

 
 
 

K bodu 1 
 
Starosta obce, Marek Lackovič, MBA, otvoril 8. zasadnutie Obecného zastupiteľstva obce 
Hviezdoslavov v tomto roku, 16.08.2023 o 18:05 hod. v hl. sále Kultúrneho domu vo 
Hviezdoslavove, skonštatoval, že zastupiteľstvo je uznášaniaschopné, prítomných je 7 
poslancov. Poslanci MUDr. Mgr.Veronika Kodayová a  Mgr. Matej Lehuta sa ospravedlnili 
z neúčasti. 
Za návrhovú komisiu určil Petra Musila, za overovateľov zápisnice Martinu Špaček 
Weissovú a Vladimíra Kirschnera a za zapisovateľku Anetu Taňašiovú. 
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Uznesenie č. 67/2023: 
 
a) OcZ schvaľuje za návrhovú komisiu: P. Musila; za overovateľov zápisnice: M. Špaček 

Weissovú a V. Kirschnera a za zapisovateľku: A. Taňašiovú. 
 

P o s l a n e c Za Proti  Zdržal sa 

Ján Karaba X     

František Kavecký X    

Vladimír Kirschner X    

Veronika Kodayová      

Matej Lehuta     

Peter Musil X   

Martina Špaček Weissová X     

Adam Takáč X   

Michal Vepy X   

 
Návrhová komisia, zapisovateľ a overovatelia zápisnice boli schválení. 

 
b) OcZ podľa § 12 ods. 5 Zák. o obecnom zriadení schvaľuje predložený návrh programu. 
 

P o s l a n e c Za Proti  Zdržal sa 

Ján Karaba X     

František Kavecký X    

Vladimír Kirschner X    

Veronika Kodayová      

Matej Lehuta     

Peter Musil X   

Martina Špaček Weissová X     

Adam Takáč X   

Michal Vepy X   

 
Predložený návrh programu bol schválený. 

 
 
K bodu 2 
 
Témou tohto bodu programu bolo VZN č. 1/2023 o určení výšky mes. príspevkov v MŠ 
v zriaďovateľskej pôsobnosti obce Hviezdoslavov. Jeho spracovateľom a predkladateľom 
je gestorský tím v zložení:  
 
Marek Lackovič, MBA, starosta obce 
Peter Musil, PhD, zástupca starostu obce  
Obecná rada 
Komisia pre rozpočet, financie a správu majetku obce 
Komisia vzdelávania 
Sociálna komisia 
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Povinnosťou obce Hviezdoslavov je v súlade s § 6 ods. 24 zákona č. 596/2003 Z. z. o štátnej 
správe v školstve a školskej samospráve a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení 
neskorších predpisov a podľa § 28 ods. 5, § 49 ods. 4, § 114 ods. 6, § 116 ods. 6, § 140 ods. 
10, § 141 ods. 6 Zákona č. 245/2008 Z. z. o výchove a vzdelávaní (školský zákon) a o zmene 
a doplnení niektorých zákonov v znení nesk. predpisov určiť výšku príspevku za pobyt 
dieťaťa v materskej škole, výšku príspevku v základnej umeleckej škole, výšku úhrady 
nákladov na štúdium v jazykovej škole a výšku mesačného príspevku na čiastočnú úhradu 
nákladov na činnosť školského klubu detí, internátu alebo centra voľného času. V 
súvislosti s vyššie uvedeným obec pristúpila k úprave aktuálne platného všeobecne 
záväzného nariadenia, ktorým sa školy a školské zariadenia riadia od roku 2019 a 
vzhľadom na nižšie uvádzané dôvody predkladá orgánom samosprávy nový návrh výšky 
úhrad. 
Obec Hviezdoslavov musí, žiaľ, reagovať na aktuálnu ekonomickú situáciu, ktorá vznikla 
nielen v našej krajine ale celkovo v Európe. Dôsledkom je skokový nárast cien dôležitých 
energií pre chod hospodárstva, a to najmä cien plynu a elektrickej energie, ktoré sa 
prirodzene premietli do cien všetkých tovarov a služieb.   
K zvýšeniu nákladov na prevádzku Materskej školy (ďalej len „MŠ“) ďalej prispela a 
prispeje schválená valorizácia miezd pedagogických aj nepedagogických zamestnancov 
(januárová, ktorá už prebehla, i septembrová, ktorá ešte len prebehne). Obec v tejto chvíli 
dofinancováva z vlastných zdrojov vyše 75% všetkých deficitných výdavkov. Tento pomer 
nie je v súčasnosti dlhodobo udržateľný. 
Navrhnuté výšky príspevkov vyplývajú z konsenzu, ku ktorému sme dospeli po 
spoločnom rokovaní s ekonomickým úsekom OcÚ, komisiami pri OCZ (tzv. Finančná 
komisia, Komisia vzdelávania a Sociálna komisia) a dotknutým zariadením. 
Vzhľadom na viaceré zmeny v legislatíve ako aj na postupné zvyšovanie relevantných 
nákladov za obdobie od prijatia ostatného nariadenia a v neposlednom rade v kontexte s 
celkovým aktuálnym vývojom príjmov obce, v porovnaní na zvyšujúce sa nároky vo 
výdavkovej časti rozpočtu obce, vyvstala nutnosť pre zriaďovateľa pristúpiť k celkovému 
prehodnoteniu výšky doteraz platných úhrad zákonných zástupcov a upraviť ich tak, aby 
sme dosiahli vyváženejšie rozloženie krytia reálnych nákladov dotknutých subjektov 
medzi Obcou a zákonným zástupcom. Opätovne konsenzuálny návrh Obce ako 
zriaďovateľa s dotknutým školským zariadením je nasledovný: 
 

- Výšku mesačného príspevku zákonného zástupcu za pobyt dieťaťa v materskej 
škole upraviť na 52,00 EUR. 

- Výška zľavy z príspevku pre druhého a každého ďalšieho súrodenca dieťaťa, za 
ktoré zákonný zástupca platí plnú sumu príspevku, je 25%. 

- Umožniť automatickú zľavu z príspevku, resp. odpustenie príspevku zákonným 
zástupcom detí, ktoré boli/budú prijaté do Elokovaného pracoviska MŠ mimo 
katastra obce Hviezdoslavov (na základe jednoduchej žiadosti). 

 
Zmeny VZN boli prerokované v: 

- Komisií vzdelávania 
- Sociálnej komisií 
- Komisii pre rozpočet, financie a správu majetku obce 
- Obecnej rade 

 
Návrh VZN bol zverejnený v súlade so všetkými lehotami. Zo strany verejnosti neprišla 
k návrhu žiadna pripomienka, jedna pripomienka/ úprava v Čl. 2, bodu 3, písm. a bola 
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doručená zo strany spolupredkladateľa p. Heczeia a gestorský tím navrhol túto úpravu 
zapracovať a aplikovať. 
Poslanec Karaba doplnil, že aj napriek zvýšeniu mesačných príspevkov zákonného 
zástupcu za pobyt v MŠ je deficit obce za tieto služby 240 000 EUR ročne. Túto sumu musí 
obec vyfinancovať z vlastných zdrojov a tým pádom jej budú tieto financie chýbať pri 
iných aktivitách. Je potrebné teda túto situáciu priebežne a dôkladne sledovať. 
 
Uznesenie č. 68/2023: 
OcZ schvaľuje predložené Všeobecne záväzné nariadenie obce Hviezdoslavov č. 1/2023 
o určení výšky mesačného príspevku zákonných zástupcov na čiastočnú úhradu výdavkov 
v materskej škole a na úhradu nákladov na stravu v materskej škole v zriaďovateľskej 
pôsobnosti obce Hviezdoslavov, s priloženou úpravou Čl. 2, bodu 3, písm. a). 
 

P o s l a n e c Za Proti  Zdržal sa 

Ján Karaba X     

František Kavecký X    

Vladimír Kirschner X    

Veronika Kodayová      

Matej Lehuta     

Peter Musil X   

Martina Špaček Weissová X     

Adam Takáč X   

Michal Vepy X   

 
Uznesenie bolo prijaté. 

 
 
 
K bodu 3 
 
Starosta obce informoval o obsahu tohto bodu programu, ktorý sa týkal Súhlasu OcZ so 
zriadením a zaradením Elokovaného pracoviska (EP) MŠ Hviezdoslavov a Výdajnej 
školskej jedálne pri EP MŠ Hviezdoslavov do siete škôl a školských zariadení Ministerstva 
školstva SR. Spracovateľom a predkladateľom tohto bodu programu bol starosta obce 
Marek Lackovič, MBA a ThLic. Marek Heczei, PhD., vedúci školského úseku, ktorého 
starosta obce zároveň aj privítal na pozícií Vedúceho školského úseku. Jedná sa o novú 
pracovnú pozíciu, organizačná štruktúra Obce Hviezdoslavov sa postupne posilňuje, 
momentálne má 51 zamestnancov. Úlohou manažéra spolu s novou p. riaditeľkou MŠ 
bude: 
 
• lepšia a plynulejšia komunikácia na úrovni rodič - škola - rada školy - zriaďovateľ, 
• efektívnejšia komunikácia & manažment školy navonok, no i dovnútra organizácie, 
• stabilizácia a hladké spustenie nového šk. r. 2023/24 vo všetkých zariadeniach vr. 

novovznikajúceho elokovaného pracoviska, ktoré je predmetom dnešného 
rokovania, 

• postupný prerod MŠ na samostatnú školu/inštitúciu s vlastnou právnou 
subjektivitou, 
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• neustále zvyšovanie kvality vzdelávania v škole, infraštruktúry a rozvoj jej 
zariadení, 
• príprava procesov na ďalšie významné rozširovanie školy od r. 2024 a 2025 atď.. 
 
 V rámci predmetnej veci, ktorej ekvivalent OcZ intenzívne prerokúvalo naposledy v r. 
2021, kedy súhlasy udeľovalo pre CZŠ a jej súčasti, SMŠ Lovely Stars a napokon i pre CSŠ 
a jej súčasti, je nevyhnutné i v tomto prípade postupovať podľa platných a účinných 
pokynov Ministerstva školstva, týkajúcich sa zaraďovania / vyraďovania škôl a školských 
zariadení do / zo siete škôl a školských zariadení Slovenskej republiky. 
Ministerstvo školstva, vedy, výskumu a športu Slovenskej republiky v zmysle § 14 ods. 6 
písm. b) Zákona č. 596/2003 Z. z. o štátnej správe v školstve a školskej samospráve a o 
zmene a doplnení niektorých zákonov v znení nesk. predpisov (ďalej len „zákon č. 
596/2003 Z. z.“) rozhoduje o zaradení škôl a školských zaradení do siete škôl a školských 
zariadení Slovenskej republiky (ďalej len „sieť“) na základe žiadosti zriaďovateľa, ktorým 
môže byť: 
• obec, 
• samosprávny kraj, 
• regionálny úrad školskej spávy, 
• štátom uznaná cirkev alebo náboženská spoločnosť, 
• iná právnická osoba alebo fyzická osoba, 
• vysoká škola, ak ide o zriadenie materskej školy, 
• ústredný orgán štátnej správy, ak ide o zriadenie materskej školy. 
Žiadosť o zaradenie školy alebo školského zariadenia do siete predkladá zriaďovateľ 
Ministerstvu školstva, vedy, výskumu a športu Slovenskej republiky v súlade s 
ustanovením § 16 ods. 1 zákona č. 596/2003 Z. z. do 31. marca kalendárneho roka, ktorý 
predchádza roku, v ktorom má byť škola alebo školské zariadenie zriadené. 
Podľa § 16 ods. 8 zákona č. 596/2003 Z. z. minister môže, najmä ak zriadenie školy alebo 
školského zariadenia nezakladá zvýšené nároky na štátny rozpočet, povoliť iný termín 
podania žiadosti podľa ods. 1 tohto zákona. 
Na základe príslušných žiadostí, hlavne žiadosti o zaradenie elokovaného pracoviska ako 
aj výdajnej školskej jedálne, je potrebný súhlas obecného zastupiteľstva (respektíve 
obce). 
Zriaďovateľ MŠ, Obec Hviezdoslavov, proces ohľadom novovznikajúceho elokovaného 
pracoviska podrobne popisuje, vysvetľuje a komunikuje o. i. v príslušnej téme na 
webovom sídle Obce, resp. webovom sídle samotnej MŠ, najmä v príslušných zápisniciach 
Rady školy (viď najmä ostatný zápis z RŠ zo dňa 18.7.2023, ktorý odpovedá i na často 
kladené otázky z ostatného obdobia). 
 
Následne starosta obce odovzdal slovo vedúcemu Úseku školstva, ktorý v skratke 
informoval o aktuálnom dianí v MŠ. P. Heczei poďakoval za slovo a informoval v prvom 
rade o tom, že schválenie dnešného Uznesenia so súhlasom so zriadením a zaradením EP 
MŠ Hviezdoslavov a tiež Výdajnej školskej jedálne pri EP MŠ Hviezdoslavov do siete škôl 
a školských zariadení MŠ SR ku začiatku šk. r. 2023/2024 je dôležitým krokom, aby sa 
veci mohli pohnúť dopredu. Aktuálne sa pracuje na spracovaní prevádzkových poriadkov, 
na odstraňovaní nedostatkov zistených hygienou, hoci z väčšej časti je už všetko na 
začiatok šk. roka pripravené. K dnešnému dňu bolo prijatých do MŠ Hviezdoslavov 178 
detí, z toho do EP, ktoré vznikne k 11.9.2023 je zatiaľ potvrdených 22 detí. Žiadosti na 
prijatie detí z okolitých obcí sa budú v prípade záujmu riešiť po vzniku EP prestupom detí 
z iných MŠ. 
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Starosta obce doplnil, že vzhľadom na  ponížený počet prijatých detí a tiež na investíciu 
do finančne náročnej hernej zostavy v areáli ZŠ I. Illésházyho Obec Hviezdoslavov 
požiadala Obec Nový Život o poníženie nájmu.  
Zároveň vyzval vedenie MŠ Hviezdoslavov, aby sa požiadavky rodičov týkajúce sa MŠ 
riešili obratom a aby sa k nim pristupovalo individuálne.  
 
 
Uznesenie č. 69/2023: 
OcZ schvaľuje  

a) súhlas so zriadením a zaradením Elokovaného pracoviska MŠ Hviezdoslavov, 
Školská ul. 51/6 Hviezdoslavov v ZŠ. I. Illésházyho, Eliášovce 1064, Nový Život do 
siete škôl a školských zariadení Ministerstva školstva SR ku začiatku šk. r. 
2023/2024. 

b) súhlas so zriadením a zaradením Výdajnej školskej jedálne pri Elokovanom 
pracovisku MŠ Hviezdoslavov, Školská ul. 51/6 Hviezdoslavov v ZŠ I. Illésházyho, 
Eliášovce 1064, Nový Život do siete škôl a školských zariadení Ministerstva 
školstva SR ku začiatku šk. r. 2023/2024. 

c)  

P o s l a n e c Za Proti  Zdržal sa 

Ján Karaba X     

František Kavecký X    

Vladimír Kirschner X    

Veronika Kodayová      

Matej Lehuta     

Peter Musil X   

Martina Špaček Weissová X     

Adam Takáč X   

Michal Vepy X   

 
Uznesenie bolo prijaté. 

 
 

K bodu 4 
 
Starosta obce stručne zhrnul nasledovné: 
 

- najbližšie zasadnutie Obecného zastupiteľstva sa uskutoční 21.9.2023, 
programom ktorého bude okrem iného aj schvaľovanie Zmluvy o dielo na chodník 
Rekonštrukcia Hlavná ulica a takisto VZN k Zmenám a doplnkom Územného plánu 
obce 

- pomaly finišuje rekonštrukcia Kultúrneho domu 
- aktuálne stále prebiehajú rekonštrukcie ciest v obci 
- všetky informácie sa priebežne aktualizujú na webovom sídle obce 
- Predčasné parlamentné voľby 2023 sa budú v obci konať v CSŠ sv. Martina 

v Hviezdoslavove, v ktorej budú zriadené 3 volebné okrsky 
- pri športovom areáli Bez bariér pribudnú v septembri nové detské prvky 
- vedenie Obce Hviezdoslavov je pozvané 18.8.2023 na Úrad vlády SR, kde sa bude 

riešiť dobudovanie vodovodu a kanalizácie v obci 
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- obyvateľom obce boli v mesiaci júl rozposlané Rozhodnutia k dani z nehnuteľnosti 
- VO na Obecnú školu sa posúva na september 2023 
- začiatkom septembra pribudnú na Rybničnej ulici spomaľovače 

 
 
 
K bodu 5 
 
Starosta obce vyzval prítomných poslancov a verejnosť k diskusií. 
 
P. Trojčák položil otázku, či deficit 240 000 EUR spomínaný pri téme určenia výšky 
príspevkov v MŠ Hviezdoslavov sa týka celej MŠ alebo len Elokovaného pracoviska MŠ 
Hviezdoslavov. Poslanec Karaba odpovedal, že sa to týka celej MŠ Hviezdoslavov a jedná 
sa o prognózu. 
 
Ďalšia otázka p. Trojčáka bola, či spomínaných 178 prijatých detí je celkový počet 
prijatých detí do MŠ Hviezdoslavov spolu aj s EP. P. Heczei potvrdil, že 178 je počet za celú 
MŠ Hviezdoslavov vrátane EP. 
 
P. Salčák sa dotazoval, v akom štádiu je riešenie cestných pirátov v obci. Starosta obce 
informoval, že obec pred pár dňami  obdržala na svoj podnet z OO PZ Šamorín odpoveď v 
zmysle, že sa v obci zo strany polície intenzívne zvýši počet hliadok a zároveň sa čaká na 
projekt na nákup stacionárnych radarov, ktorý je však pozastavený a rozhodovať o ňom 
by mala až nová vláda. 
 
Druhá otázka p. Salčáka, či sa bude riešiť na Prašnej ulici prechod pre chodcov. Poslanec 
Takáč vysvetlil, že toto sa musí doriešiť, nakoľko na túto ulicu nie je napojenie. Starosta 
obce navrhol, aby sa tento prechod zaradil do najbližšej pasportizácie a zároveň doplnil, 
že sa chystá rekonštrukcia týkajúca sa chodníka Hlavná, čo znamená opravu 991 
metrového úseku (krajnice formou prídlažby, dažďová kanalizácia a vjazdy do dvorov) 
 
P. Sádovská položila otázku, že keďže z jednej strany Chalupkovej ulici je a z druhej strany 
ulice nie je označená obytná zóna chce sa spýtať, či to teda je alebo nie je obytná zóna. 
Poslanec Takáč sa vyjadril, že toto sa riešilo už v minulosti a keďže Chalupkova ulica nie 
je vo vlastníctve obce, nie je možné z našej strany v tejto časti obce osádzať tabule. 
Starosta obce však doplnil, že to však neznamená, že to riešiť nevieme, len je potrebné 
Obec zapojiť do komunikácií k tejto téme. 
 
P. Trojčák, sa spýtal, či obec nejakým spôsobom zvažovala celé rozhodovacie konanie 
k prijímaniu detí do MŠ Hviezdoslavov zrušiť a potom znovu obnoviť kvôli tomu, že 
inšpekciou boli zistené nejaké pochybenia. 
Starosta obce odpovedal, že Obec je zriaďovateľom a  MŠ Hviezdoslavov neriadi. Obec 
Hviezdoslavov ako zriaďovateľ bola upozornená zo strany inšpekcie na 2 nedostatky- 
poverená p. riaditeľka bola na pozícií poverená o 2 mesiace dlhšie ako mala byť a ďalší 
nedostatok poukazoval na neexistujúce EP. Avšak v čase, kedy sa bude inšpekcií odpoveď 
zasielať, keďže termín je do 30.9, to už bude vyriešené, nakoľko EP vznikne 11.9.2023. 
Starostu teší, že toto je už niekoľká inšpekcia a Obec ani raz nedostala pokutu. Ďalej sa 
vyjadril, že práve preto, aby sa niektoré veci v MŠ Hviezdoslavov robili lepšie vznikol Úsek 
školstva, ktorý doteraz v organizačnej štruktúre Obce Hviezdoslavov nebol. 
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P. Trojčák smeroval ďalej otázku na p. Heczeia, že ďalším nedostatkom bolo zistenie 
diskriminácie pri prijímaní detí do MŠ Hviezdoslavov, prípadne pravidlá, ktoré boli 
uvedené k prijímaniu detí boli porušené, či teda má p.Heczei k tomu nejaké informácie. 
P. Heczei vysvetlil, že pri nastavovaní pravidiel sa na vec pozeralo z viacerých hľadísk. EP 
vznikne až po 1.9.2023, aby nevzniklo EP s právnou subjektivitou a Rozhodnutia sa už 
zrušiť nedajú. Deťom, pri ktorých inšpekcia skonštatovala diskrimináciu pri prijímaní je 
ponúknutá možnosť nastúpiť do EP. Ku žiadostiam o prijatie detí do MŠ Hviezdoslavov sa 
pristupovalo individuálne, požiadať o prijatie do EP je stále možné, keďže sa snažia 
vychádzať v ústrety rodičom čo najviac. 
 
Následne sa starosta obce poďakoval všetkým prítomným za účasť a 18:52 hod. 
zasadnutie Obecného zastupiteľstva v Hviezdoslavove ukončil. 
 
 
 
 
V Hviezdoslavove 16.08.2023 
 
 
Zapisovateľ:                                         Mgr. Aneta Taňašiová     ___________________ 
 
 
Overovatelia zápisnice a uznesení:  M. Špaček Weissová    _____________________ 
 
      Vladimír Kirschner    ______________________ 
 
 
 
             __________________________________ 
         Marek Lackovič, MBA 
                 Starosta obce 


